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Prezydent Makuch prowadzi negocjacje z ZTM
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Trzy trasy i konsultacje

\\\ NADARZYN

W ostatnich tygodniach 
daje się zauważyć mocne 
przyspieszenie tempa prac 
przy przebudowie Dk8 na S8. 
Niedługo do użytku kierowców 
oddany zostanie od dawna 
oczekiwany węzeł Nadarzyn. 

Wubiegłym tygodniu na węźle Na-
darzyn od strony południowej 

położona została warstwa ścieralna na-
kładki asfaltowej. Nakładka bitumiczna 
położona została również na drugim 
rondzie na skrzyżowaniu ulic Rolnej, 
brzozowej i klonowej. Przed świętami 
można już było przejechać pod wia-
duktem z ulicy Rolnej do kościelnej, 
pewnie jeszcze nieoficjalnie, ale wyko-
nawca najwyraźniej chciał w ten sposób 
ułatwić mieszkańcom przedświąteczne 
przejazdy.

S8 coraz bliżej
Oznakowanie poziome na serwisówkach znacznie poprawia bezpieczeństwo

\\\ PRUSZKÓW

Zarząd transportu Miejskiego przygotuje trzy propozycje  
połączeń autobusowych, łączących Pruszków ze stolicą.   
to nie wszystko. Pruszków, Piastów i Michałowice rozpoczęły 
współpracę w zakresie transportu.

T emat stałej linii autobusowej  
z Pruszkowa do warszawy poru- 

szaliśmy niejednokrotnie. ostatnio 
sprawę opisywaliśmy w 31. nume-
rze Przeglądu Regionalnego. Roz- 
mowy między ZtM a miastem trwa- 
ją od kilku miesięcy. każda ze stron  
miała swoją wizję linii autobusowej.  

Propozycja ZtM uwzględniała trasę  
do okęcia, Pruszków chciał, aby miesz-
kańcy mogli dojechać do Dworca  
Zachodniego.

tuż przed świętami prezydent Pa-
weł Makuch odbył kolejne spotkanie  
w sprawie linii do warszawy. efekt? 

Prezydent Makuch 
poinformował,  

że szczegółowy plan  
od ZtM ma być gotowy 

w połowie maja. 
wtedy będzie możliwe 

zaplanowanie  
i rozpoczęcie konsultacji
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AKTUALNOŚCI

\\\ ŻABIA WOLA

Drogi w gminie Żabia wola są 
systematycznie modernizowane 
i wciąż przybywa tych  
z asfaltową nakładką. 
Planowane są kolejne remonty  
i przebudowy.

A by podołać zadaniu, władze gminy 
starają się pozyskiwać na ten cel 

dofinansowanie ze środków zewnętrz-
nych. Niedawno złożony został wniosek 
o dofinansowanie remontu i przebu- 
dowy dróg lokalnych w ramach Fun-
duszu Dróg Samorządowych, który 
został uruchomiony w październiku 
2018 r. przez Ministerstwo Infrastruk-
tury. utworzenie Funduszu ma na celu 
poprawę komfortu życia mieszkań- 
ców, zwiększenie bezpieczeństwa ru-
chu drogowego i parametrów technicz-
nych lokalnej sieci drogowej, a także 
 poprawę oraz zwiększenie atrakcyj-

ności i dostępności terenów inwesty-
cyjnych. 

Samorząd Żabiej woli planuje prze-
prowadzenie modernizacji ulic: krako-
wiańskiej i topolowej w Żelechowie (na 
tej ostatniej powstanie chodnik), kreso-
wej w ojrzanowie, Dębowej w osowcu 
i Słonecznej w Grzegorzewicach, gdzie 
wyremontowany zostanie również wia-
dukt. wartość planowanych prac wyno-
si ponad 16 mln zł.

Powyższe prace nie są jedynymi w 
planach gminy. Jest już opracowana do-
kumentacja projektowa na przebudowę 
ulic: Polnej, karolkowej i kościelnej w 
Żelechowie, Pałacowej w Grzegorze-
wicach, Św. anny, Popiele i Słonecznej 

w Lasku, Głównej w Petrykozach oraz 
Ziołowej i Mazowieckie Pola w Jastrzęb-
niku.

aby jednak wcielić te projekty w ży-
cie, konieczne jest uzyskanie wszystkich 
zgód od właścicieli gruntów prywat-
nych na dysponowanie przez gminę ich 
nieruchomościami w celach budowla-
nych.

Inwestycje drogowe to nie tylko 
przebudowa i modernizacja dróg, ale 
również dbałość o utrzymanie w do-
brym stanie już istniejących. w poło-
wie kwietnia urząd Gminy Żabia wola 
podpisał umowy z wykonawcami zadań 
bieżącego utrzymania w tym roku dróg 
o nawierzchni bitumicznej na terenie 
gminy. Realizatorzy zadań wyłonieni 
zostali w przetargu otwartym. Na ten 
cel samorząd przeznaczył ponad 438 
tys. zł. Zadania podzielone zostały na 
dwie części.

Pierwsza część obejmuje miejsco- 
wości: osowiec, Józefina, wycinki osow-

skie, Musuły, władysławów, Żabia wola, 
Żelechów, Nowa bukówka, Rumianka, 
Jastrzębnik, ojrzanów, ojrzanów to-
warzystwo, kaleń towarzystwo, Pieńki 
Zarębskie i Zaręby. Na tym terenie za-
dania będzie realizowała firma elbet z 
Marynina.

Druga część obejmuje miejsco-
wości: ciepłe, kaleń, Pieńki Słubickie, 
Słubica wieś, Słubica b, Słubica D, 
Słubica a, bieniewiec, oddział, Skuły, 

bartoszówka, Grzegorzewice, Lasek, 
Grzymek, Petrykozy oraz bolesławek. 
bieżące utrzymanie dróg o nawierzchni 
bitumicznej wraz z powierzchniowym 
utrwaleniem dróg w tych miejscowoś-
ciach realizowała będzie firma elżbieta 
Szymańska z Marynina.

Podpisane umowy gwarantują gmi-
nie 16-miesięczną gwarancję i rękojmię 
na wykonane prace.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

\\\ MICHAŁOWICE

otaczająca nas zieleń wymaga 
pielęgnacji. Gmina Michałowice 
szuka firmy, która zajmie się 
roślinnością na jej terenie.

Miło jest wyjść na spacer, odetchnąć 
pełną piersią i zachwycać się ota-

czającą nas roślinnością. w gminie Mi-
chałowice nie brakuje pięknych drzew 
i innych pomników przyrody. władze 
mają pełną świadomość potrzeby na-
leżytej troski o zieleń. w związku z tym 
gmina Michałowice ogłosiła przetarg 
na zabiegi pielęgnacyjne i chirurgiczne 
przy roślinności oraz wycince drzew, 
a także pielęgnacji roślin kwitnących i 
ozdobnych.

Zadanie zostało podzielone na  
trzy części. Pierwsza dotyczy takich 
kwestii, jak koszenie terenów ziele- 
ni miejskiej i nieużytków, grabienie,  
pielenie, odtwarzanie i zakładanie 
trawników, odmładzanie krzewów,  
uzupełnianie ubytków kory i ziemi pod 
nasadzeniami. warto również wspo-
mnieć, że zabiegi na drzewach będą 
realizowane głównie przy drogach, 
na terenie ogródków jordanowskich, 
przy drzewach rosnących na terenach 
wpisanych do rejestru zabytków oraz 
pomnikach przyrody. 

część druga odnosi się do nasadzeń 
drzew i krzewów. Na terenie gminy po-
jawią się m.in. lipa drobnolistna, klon 
kulisty, klon zwyczajny, jarząb szwedzki, 
grab kolumnowy, barwinek pospolity, 

jeżówka purpurowa czy jałowiec pło-
żący.

kolejna, trzecia część odnosi się  
do prac pielęgnacyjnych roślin kwitną-
cych i ozdobnych. chodzi o 31 lokalizacji 
na terenie gminy, m.in. przy budynku 
urzędu w Regułach, Miejscach Pamięci 
Narodowej w Pęcicach czy skwerze przy 
alei Starych Lip i ul. 3 Maja w komo-
rowie.

Zgodnie z dokumentacją, zadanie 
miałoby być realizowane do 13 grud-
nia br.

Przy okazji troski o zieleń, należy 
wspomnieć o aktywności mieszkańców 
gminy Michałowice. chodzi o wspól-
ne sprzątanie własnych miejscowości.  

w marcu i kwietniu mieszkańcy Micha- 
łowic, Reguł, komorowa, Nowej wsi  
i Granicy, wyposażeni w worki i rę- 
kawiczki, ruszyli w teren. chętnie za- 
troszczyli się o porządek w okolicy  
i mieli znakomitą okazję do integracji.  
to niezwykle ważna inicjatywa, która  
pokazuje, że mieszkańcy mają peł- 
ną świadomość troski o dobro wspól- 
ne, czyli porządek we własnej miejsco-
wości.

Artur Szpuda

Lepsze drogi lokalne

Zadbają o zieleń

Ulica Kresowa w Ojrzanowie wymaga szybkiej przebudowy

\\\ PRUSZKÓW

w sobotę 18 maja interesanci 
będą mogli załatwić niezbędne 
sprawy w Starostwie 
Powiatowym w Pruszkowie 
oraz siedzibie urzędu Miasta 
Pruszkowa.

b ywa, że w tygodniu trudno znaleźć 
czas, żeby oderwać się od obowiąz-

ków i udać się do urzędu. Nadarza się 

okazja, aby skorzystać z możliwości  
załatwienia spraw administracyjnych 
w pruszkowskich urzędach w sobotę 
18 maja. obie instytucje będą otwarte 
w godzinach 8.00-16.00.

Przed nami długi weekend majowy, 
a więc czasu wyjazdów i odpoczynków. 
Pozostający w Pruszkowie muszą mieć 
na uwadze, że 2 maja Starostwo oraz 
urząd Miasta będą zamknięte.

Artur Szpuda

W sobotę do urzędu
Urząd Miasta Pruszkowa

Sprzątanie Reguł
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Na terenie gminy 
pojawią się m.in. lipa 

drobnolistna, klon 
kulisty, klon zwyczajny, 
jarząb szwedzki, grab 
kolumnowy, barwinek 

pospolity, jeżówka 
purpurowa czy jałowiec 

płożący

Inwestycje drogowe  
to nie tylko przebudowa 

i modernizacja dróg
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\\\ PodZieL Się jedZeNieM  
Za nami wielkanoc. wielu z nas przygotowało na ten świąteczny czas mnóstwo 
potraw i zapewne nie wszystkie zniknęły ze stołów. aby nie marnować jedzenia, 
warto więc wybrać się do pruszkowskiej Jadłodzielni i zostawić tam nieco zapasów 
dla innych. Punkt funkcjonuje codziennie w godz. 8.00-21.00 przy ul. kraszewskie-
go 18. warto mieć to miejsce w pamięci również przed wyjazdem majówkowym i 
zostawić tam pokarmy, które do naszego powrotu mogą się zepsuć i zmarnować. 

\\\ PRUSZKÓW
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STAROSTWO POWIATU GRODZISKIEGO  ul. Kościuszki 30, Grodzisk Mazowiecki, tel. 22 724 18 33, www.powiat-grodziski.pl

P R O M O C J A

– W jakiej formie zapewnia się opiekę mieszkańcom?
Mieszkańcy mają zapewnioną całodobową opiekę z wyżywieniem. 
Zarówno placówka w Izdebnie Kościelnym jak i filia w Grodzisku Ma-
zowieckim spełniają wszystkie standardy wymagane dla tego typu 
placówek. Dwa razy w tygodniu przychodzi rehabilitant, który prowadzi 
indywidualne ćwiczenia. Jest także terapia zajęciowa. Mieszkańcy mają 
zapewnione regularne wizyty internisty, w razie potrzeby udajemy się  
do specjalistów i na badania. Trzeba jednak pamiętać, że równie ważna, 
co kondycja fizyczna, jest kondycja umysłowa. Nawet jeśli niektóre miesz-
kanki nie mogą czynnie uczestniczyć w terapii zajęciowej i np. malować, 
chętnie przychodzą i rozmawiają, chcą uczestniczyć w życiu placówki. 
Organizujemy głośne czytanie, spotkanie przy kawie i herbacie, ale także 
mieszkańcy biorą udział w różnych imprezach jak spotkania bożona-
rodzeniowe i wielkanocne, dzień kobiet, dzień matki, ostatki, w Izdeb- 
nie często odwiedzają nas uczniowie z pobliskiej szkoły, a także harcerze.
– Czy w tej chwili placówka posiada wolne miejsca?
W tej chwili Dom Pomocy Społecznej ma cztery wolne miejsca. Ludzie 
są zainteresowani, dzwonią i deklarują chęć zamieszkania w naszym 
Domu. Do placówki kieruje jednak gmina,  wniosek jest rozpatrywany  
w ośrodku pomocy społecznej. Dlatego też często zawiadamiamy ośrod- 

ki z różnych miejscowości, że mamy wolne miejsca. Tym sposobem  
jedna z mieszkanek pochodzi z Bydgoszczy, a druga z Krakowa.
– Jakie plany na najbliższą przyszłość ma placówka?
Chcielibyśmy kupić samochód dostosowany do przewozu osób niepeł-
nosprawnych. Obecnie rozpatrywany jest wniosek na dotację na ten cel 
przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Taki 
samochód bardzo ułatwiłby nam przemieszczanie się, ponieważ coraz 
więcej naszych mieszkańców porusza się na wózkach, a z samochodu 
korzystamy właściwie codziennie.

Mamy nadzieję zrealizować niedługo projekt socjalny polegający na 
włączeniu dzieci i młodzieży z domu dziecka w Grodzisku Mazowieckim 
w przygotowanie czegoś na rzecz mieszkańców naszego domu, być 
może będzie to jakiś program artystyczny połączony  z poczęstunkiem 
na świeżym powietrzu. Niewątpliwie będzie to ciekawe doświadczenie 
dla obydwu stron.

Jak widać Dom Pomocy Społecznej nie jest tylko miejscem do zbie-
rania seniorów, to miejsce w którym zapewniamy godne warunki, dobrą 
opiekę i różnorodne atrakcje z uwzględnieniem możliwości i kondycji 
naszych mieszkańców.

Starostwo Powiatu Grodziskiego

Seniorzy często muszą zmagać się z różnymi problemami – przede wszystkim zdrowotnymi. Bywa że sami nie dają już sobie rady,  
zaś pomoc z ośrodka pomocy społecznej jest niewystarczająca. Korzystne jest wtedy przeniesienie się do domu pomocy społecznej.  

O tym jak wygląda pobyt w takiej placówce mówi Teresa Ciszewska, dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Izdebnie Kościelnym.

Spokojna jesień życia

ZtM ma przygotować trzy propozycje 
połączeń, które staną się przedmiotem 

konsultacji społecznych. trasy powsta-
ną na bazie funkcjonowania dobrze 
znanej z czasów komunikacji zastęp-

czej podczas remontu 447 linii ZP oraz 
autobusu 717, poruszającego się po Pia-
stowie (z uwzględnieniem Pruszkowa). 
trzecia opcja zostanie przygotowana 
zgodnie z pierwotną wersją propono-
waną przez przewoźnika, czyli do okę-
cia.

Prezydent Makuch poinformował, 
że szczegółowy plan od ZtM ma być 
gotowy w połowie maja. wtedy będzie 
możliwe zaplanowanie i rozpoczęcie 
konsultacji. warto wspomnieć, że 29 
kwietnia rozpocznie się cykl spotkań 
„Porozmawiajmy o Pruszkowie”. wła-
dze miasta zachęcają mieszkańców do 

uczestnictwa i dyskusji na ważne te-
maty.

co do spraw komunikacyjnych, 
stała linia autobusowa z Pruszkowa to 
warszawy to nie wszystko. – ważną in-
formacją jest fakt, że oprócz rozmów z 
ZtM, pracujemy i rozmawiamy również 
z naszymi sąsiadami o uruchomieniu 
wspólnych połączeń z warszawą. 5 
kwietnia 2019 r. podpisałem list in-
tencyjny z Miastem Piastów i Gminą 
Michałowice, który jest początkiem 
współpracy w zakresie transportu – 
poinformował prezydent Pruszkowa.

Artur Szpuda

Trzy trasy i konsultacje

k ierowcy z pewnością uznają, że 
nastąpiła pozytywna zmiana. Do 

niedawna skrzyżowanie Powstańców, 
Plantowej i Stalowej było przekleń-
stwem dla uczestników ruchu. Przede 
wszystkim z powodu ograniczonej wi-
doczności, a także problemów z włą-
czeniem się do ruchu. Należy również 
wspomnieć o stanie nawierzchni, który 
pozostawiał wiele do życzenia. teraz 
sytuacja jest zgoła odmienna.

Inwestycja została przeprowadzona 
w ekspresowym tempie. Zakładano, że 
budowa ronda u zbiegu trzech ulic za-
kończy się do 12 maja br. Jednak miesz-
kańcy dostali prezent od „wielkanocne-
go zajączka”. 19 kwietnia rondo zostało 
oddane do użytku. koszt inwestycji to 
nieco ponad 1,8 mln zł. Zadanie leżało w 
gestii powiatu pruszkowskiego, jednak 
wsparcie zadeklarowało miasto Prusz-
ków (ponad 545 tys. zł).         A. Szpuda

Rondo gotowe
Tak prezentuje się nowe rondo
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ZtM ma przygotować 
trzy propozycje 

połączeń, które staną się 
przedmiotem konsultacji 

społecznych

w tym tygodniu przeprowadzane bę-
dą prace wykończeniowe, związane 
głównie z nanoszeniem oznakowania  
poziomego, co może wiązać się z utrud-
nieniami w ruchu na węźle. w tej sytu- 
acji możliwe jest korzystanie z wiaduktu 
w ciągu ulicy Głównej, lub węzła Mło-
chów, zaś z drugiej strony węzła – z wia-
duktu przy centrum Mody. wykonaw-
ca poinformował, że węzeł Nadarzyn 
udostępniony zostanie mieszkańcom 
przed 1 maja.

Również w innych miejscach 
widoczny jest duży postęp prac. Na 
większości serwisówek gotowe są już 
wjazdy do posesji, przystanki autobu-
sowe, ustawione są znaki pionowe oraz 
wymalowane znaki poziome. Na opisy-
wanym przez nas bardzo niebezpiecz-
nym wjeździe z ulicy Grodziskiej na 
ulicę Mazowiecką jest już oznakowanie  
pionowe oraz poziome. Zamontowane 
są również balustrady energochłon-
ne, jest więc już dużo bezpieczniej.  
Niepokoi jedynie budząca respekt głę-
bokość rowu odwadniającego przy 
skrzyżowaniu.

Na łuku serwisówki, u podstawy 
wiaduktu w urzucie, gdzie po każdym 
opadzie deszczu tworzyło się rozległe 
jeziorko, wykonane zostało odprowa-
dzenie wody do systemu odwadniają-
cego, więc teraz powinno być już sucho. 
Pracy było przy tym niewiele, więc moż-
na to było zrobić już dużo wcześniej.

wzdłuż serwisówek zamontowane 
są również siatki zabezpieczające przed 
wtargnięciem na trasę dzikich zwierząt. 
Niektóre odcinki trasy biegną wśród la-
sów, więc zwierzęta spotyka się tutaj 
dość często. w kostowcu zbudowana 
jest dla nich specjalna przeprawa, któ-
rą mieszkańcy lasu mogą bezpiecznie 
przemieszczać się na drugą stronę trasy.

Dynamiczny postęp prac bardzo 
cieszy wszystkich użytkowników tych 
dróg, najbardziej chyba jednak cieszą 
się mieszkańcy, którzy są już trochę 
zmęczeni budową. Nagrodą za te uciąż-
liwości, które już niedługo się skończą, 
będzie szybkie połączenie ze stolicą i 
odseparowanie ruchu lokalnego od 
tranzytowego.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

S8 coraz bliżej
Węzeł Nadarzyn był przejezdny już przed świętami 

\\\ PRUSZKÓW

Zakończyła się budowa ronda u zbiegu ulic Powstańców, Plantowej 
i Stalowej w Pruszkowie.

19 kwietnia rondo 
zostało oddane do użytku

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ RASZYN

Gmina Raszyn dołączyła do 
programu ogólnopolskiej karty 
Seniora. o dokument może 
ubiegać się każdy mieszkaniec, 
który ukończył 60. rok życia.

O soby starsze nie zamierzają spę-
dzać jesieni życia bezczynnie. 

Szukają interesujących aktywności i 
chętnie włączają się w różne inicjaty-
wy. Również samorządy chcą dbać o 
potrzeby osób starszych.

Gmina Raszyn przystąpiła do pro-
gramu „Gmina Przyjazna Seniorom”, w 
ramach której mieszkańcy po ukończe-
niu 60. roku życia mogą otrzymać kartę 
Seniora. Dokument pozwala korzystać z 
atrakcyjnych ofert ponad 1400 przed-
siębiorstw z terenu całej Polski. chodzi 
m.in. o zabiegi lecznicze, sanatoria, re-
stauracje i inne punkty usługowe.

aby uzyskać ogólnopolską kartę 
Seniora, wystarczy wypełnić formularz 
zgłoszeniowy i dostarczyć go do kan-
celarii urzędu Gminy Raszyn. wniosek 
dostępny jest w Internecie, na stronie 

urzędu Gminy, a także w samym urzę-
dzie. władze gminy w czerwcu planują 
uroczyste wręczenie kart.

warto dodać, że do programu mo-
gą włączać się również lokalne firmy i 
punkty usługowe. każdy przedsiębiorca 
otrzyma naklejkę, która będzie informo-
wała, że punkt uczestniczy w programie 
„Gmina Przyjazna Seniorom”.

Artur Szpuda

\\\ PRUSZKÓW

od 22 czerwca mieszkańcy 
Pruszkowa będą mogli 
korzystać z kąpieliska 
„Glinianka hosera” na terenie 
Parku Mazowsze.

Myśl o letnich atrakcjach przenosi 
nas w sferę marzeń. Niektórzy 

uwielbiają się opalać, inni pływać ka-
jakami, a wiele osób chętnie korzysta z 
kąpielisk. Jednak trzeba pamiętać, aby 
tego typu aktywności uprawiać w okre-
ślonych miejscach, specjalnie do tego 
przeznaczonych. Przede wszystkim ką-
pieliska muszą posiadać punkt ratow-
niczy, sprzęt ratunkowy, w ich pobliżu 
powinny znajdować się przebieralnie 
i wc. co ważne, co dwa tygodnie prze-
prowadzane jest badanie wody. Mówiąc 
krótko – kluczem jest bezpieczeństwo.

w 2018 roku na terenie prusz-
kowskiego Parku Mazowsze powstało 
kąpielisko „Glinianki hosera”. Miejsce 
wcześniej cieszyło się popularnością, 
ale było jedynie „wykorzystywane do 
kąpieli”. kilkanaście miesięcy temu speł-
niono niezbędne wymogi, aby stało się 
kąpieliskiem.

Radni Pruszkowa przyjęli uchwałę 
dotyczącą wykazu kąpielisk na terenie 
miasta na 2019 rok. Ze zbiornika „Gli-
nianka hosera” będzie można korzystać 
od 22 czerwca. Sezon kąpielowy potrwa 
do 1 września.

Artur Szpuda

Karta seniora

Sezon ruszy w czerwcu

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Przed nami majówka, wielu 
z nas zapewne zaplanowało 
rodzinne wyjazdy. Grodziska 
straż miejska przypomina  
o tym, by nie ułatwiać 
złodziejom ich „pracy”.

Z bliżające się majowe święta w tym 
roku wyjątkowo sprzyjają dłuż-

szemu wypoczynkowi, biorąc bowiem 
trzy dni urlopu, możemy wybrać się 
na dziewięciodniowy wypoczynek. to 
jest jednak znakomity czas dla złodziei, 
którzy starają się ten okres spędzić 
ciężko pracując nad tym, jak pozbawić 
nas pozostawionych bez nadzoru dóbr 
doczesnych. Nie możemy zakładać, 
że złodzieje nas nie odwiedzą, wręcz 
przeciwnie – powinniśmy zachować się 
tak, jakbyśmy to właśnie my byli na ich 

celowniku. Nie będzie to zbyt odległe 
od rzeczywistości, złodzieje bowiem 
rzadko ryzykują nie mając pewności, 
że ich wysiłek będzie opłacalny. warto 
więc zadbać o odpowiednie zabezpie-
czenie techniczne posesji w postaci 
systemów alarmowych i antywłama-
niowych. Dobry system alarmowy to 
podstawa. Dobrze jest też mieć opiekę 
firmy ochroniarskiej, lub chociaż za-
przyjaźnionego sąsiada, który w przy-
padku uruchomienia alarmu podejmie 
interwencję lub zawiadomi policję. 
Dobre stosunki sąsiedzkie są w takich 
sytuacjach bezcenne. Drzwi warto wy-
posażyć w dobre certyfikowane zamki, 
aczkolwiek złodzieje najchętniej wcho-
dzą nie drzwiami, lecz oknami. Dobrze 
sprawdza się również niedrogie urzą-
dzenie włączające i wyłączające światła, 
które sprawiają wrażenie, że ktoś jest 
w domu.

Przed wyjazdem, w miarę możli-
wości przenieśmy nieduże lecz cenne 
przedmioty i urządzenia, takie jak bi-
żuteria, elektronika, sprzęt fotograficz-
ny, do rodziny lub przyjaciół, tam będą 
bezpieczniejsze. Przed wyjazdem po-
winniśmy odciąć zawór główny wody i 
gazu. warto również poprosić sąsiada o 
wyjmowanie korespondencji ze skrzyn-
ki na listy.

Jeżeli posiadamy samochód, który 
zostawiamy w domu, zadbajmy, aby stał 
on w miejscu bezpiecznym, z dala od 
drzew. kapryśna pogoda może spowo-
dować, że wiatrołomy poważnie uszko-
dzą nasze auto.

Nie ułatwiajmy życia złodziejowi. 
Nie opowiadajmy o swoim majątku w 
miejscach, gdzie może to usłyszeć ktoś 
obcy. Nie chwalmy się na portalach spo-
łecznościowych tym, że wyjeżdżamy, a 
tym bardziej nie informujmy o terminie 
swojego wyjazdu. Pamiątkowe zdjęcia 
zamieszczajmy dopiero po powrocie, 
a nie w trakcie wypoczynku. Nie zosta-
wiajmy też w domu pieniędzy.

oprócz wyposażenia mieszkania w 
odpowiednie zamki, alarmy, automaty 
uruchamiające światła, warto ubezpie-
czyć nasz dobytek. warto gromadzić do-
wody zakupu lub gwarancje na cenne 
wyposażenie i przedmioty, gdyż wtedy 
łatwiej będzie nam uzyskać odszkodo-
wanie.

Jeżeli zadbamy o swój dobytek, zło-
dziej będzie miał znacznie utrudnione 
zadanie, a w przypadku włamania zmi-
nimalizujemy straty.

Marek Zdrzyłowski

Okazja czyni złodzieja

System alarmowy to jedno z najlepszych zabezpieczeń

Za niecałe dwa miesiące ruszy sezon kąpielowy 

Sezon kąpielowy potrwa 
do 1 września

\\\ PRZyjdź NA dNi MiASTA  
tradycyjnie długi weekend majowy upłynie pod znakiem Dni Piastowa. kilku-
dniowe obchody rozpoczną się 2 maja na Stadionie Miejskim, gdzie będzie można 
wziąć udział w biegu konstytucji 3 Maja, turnieju siatkówki plażowej i kilku innych 
konkurencjach. Popołudnie i wieczór upłyną muzycznie - na scenie przy oSP na 
ul. warszawskiej zaprezentują się Dagmara, zespół artez i electric Girl, a gwiazdą 
wieczoru będzie Sławomir. 
3 maja rozpoczniemy o godz. 10.30 mszą św. w kościele pw. Matki boskiej często-
chowskiej. Po nabożeństwie odbędzie się krótki koncert okolicznościowy. o 12.30 
wystartuje gra miejska „Graj poznając, poznaj grając”. chętni mogą również wybrać 
się na piknik historyczny, odbywający się na terenie Mok. Po południu zapełni się 
plac przy oSP – tu na najmłodszych czekać będzie festiwal baniek mydlanych. wie-
czór ukoronują koncerty Parnas brass band i the animals and Friends. Dzień później 
w tym samym miejscu posłuchamy Prywatnej Galaktyki i baciarów. 
Szczegółowy plan wszystkich atrakcji znajdziecie na naszej stronie internetowej: 
www.przegladregionalny.pl.

\\\ PIASTÓW

\\\ W TRoSce  
o PRofiLAKTyKę   
w najbliższych tygodniach mieszkanki 
Grodziska Maz. będą miały możliwość 
wykonać bezpłatną mammografię. 26 
kwietnia mobilny gabinet mammogra-
ficzny stanie na placu przy ul. traugutta 
30. badania będą prowadzone w godz. 
9.00-17.00, zapisy telefoniczne prowa-
dzone są pod numerami (42) 254 64 10 
i 517 544 004. 12 maja z kolei mammo-
bus będzie czekał w godz. 8.00-15.00 
przy ul. kilińskiego 8a. tu zapisy  
prowadzone będą pod numerem tel. 
(58) 666 24 44.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

R E K L A M A

R E K L A M A
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\\\ PODKOWA LEŚNA, NADARZYN

w Podkowie Leśnej zakończył 
się przetarg na odbiór odpadów 
komunalnych. Do przetargu 
stanęła tylko jedna firma.

W ostatnich miesiącach na całym 
Mazowszu obserwujemy duży 

wzrost cen odbioru odpadów komu-
nalnych. Samorządy, którym kończą się 
umowy, z niepokojem ogłaszają prze-
targi, bowiem ich rezultaty wymuszają 
drastyczne podwyżki dla mieszkańców. 

Począwszy od grudnia ub. r. samo-
rząd Podkowy Leśnej w drodze ogło-
szeń o przetargu starał się z wyprze-
dzeniem czasowym znaleźć firmę, która 
będzie odbierała i zagospodarowywała 
odpady komunalne od mieszkańców. 
kolejne przetargi były jednak unieważ-
niane, ponieważ składane oferty za każ-
dym razem przekraczały zaplanowane 
w budżecie miasta środki.

w połowie kwietnia zakończyło się 
przyjmowanie ofert w kolejnym prze-
targu. Postępowanie przetargowe odby-
wało się w trybie otwartym, zaś zapro-
szenie do udziału skierowane było do 
wszystkich podmiotów świadczących 
tego typu usługi. Do ogłoszonego przez 
samorząd Podkowy Leśnej przetargu 
stanęła tylko jedna firma Sir-com, która 
do tej pory obsługiwała mieszkańców 

Podkowy Leśnej w tym zakresie. Jak 
można się było spodziewać, firma za-
proponowała  nowe, znacznie wyższe 
niż dotychczas ceny. Przekroczyły one 
również oczekiwania samorządu, który 
brał pod uwagę wzrost cen. Stojąc przed 
widmem braku obioru odpadów, samo-
rząd zmuszony został do zaakceptowa-
nia zaproponowanych przez Sir-com 
warunków. Zawarta na cztery miesią-
ce umowa będzie kosztowała miasto  
557 620,20 zł. cena ta przekracza sza-
cunki podkowiańskiego samorządu  
o 60 820 zł.

Podobna sytuacja pojawiła się w 
Nadarzynie. ogłoszenie w trybie prze-
targu otwartego na odbiór i zagospo-
darowanie odpadów komunalnych od 
mieszkańców oraz utworzenie i prowa-
dzenie Punktu Selektywnego Zbierania 
odpadów komunalnych nie spotkało się 
z zainteresowaniem żadnej firmy, nawet 
Pu hetman, który swój zakład ulokował 
w Nadarzynie. Postępowanie trzeba by-
ło unieważnić i w dniu 11 kwietnia ogło-
szony został kolejny przetarg. Powstał 
tu pewien paradoks: firma z Nadarzyna 
nie chce odbierać odpadów z Nadarzy-
na, gdzie zwożone będą odpady z innych 
miejscowości, zaś nie jest wykluczone, 
że skutkiem tego, odpady z Nadarzy- 
na, zamiast być odbierane przez nada-
rzyńską firmę, będą wywożone gdzie 
indziej.

wzrost cen odbioru odpadów ko-
munalnych spowodowany jest wielo-
ma czynnikami, których kumulacja w 
ostatnim okresie w znaczący sposób 
wpłynęła na koszty. Główną przyczyną 
jest wprowadzona przez rząd opłata 
środowiskowa, która nakładana jest na 
wszystkie firmy zajmujące się odbiorem 
odpadów. w 2013 roku opłata ta wy-
nosiła 70 zł za tonę odpadów segrego-
wanych, w 2018 r. wzrosła do 140 zł za 
tonę, w 2019 r. stawka ta osiągnie 170 
zł, zaś w 2020 roku – 270 zł. Na wzrost 
cen odbioru odpadów swój wpływ 
mają również inne czynniki, takie jak 
wzrost cen energii elektrycznej i paliw, 
podniesienie stawek płacy minimalnej, 
wprowadzenie rozszerzonej segregacji 
odpadów, a także brak zainteresowania 
odbiorem odpadów, zwłaszcza tych z 
tworzyw sztucznych. eksperci zgodni 
są co do tego, że konieczna jest zmiana 
polityki w zakresie odpowiedzialno-
ści producentów przy wprowadzaniu 
na rynek trudnych lub niemożliwych 
do recyklingu opakowań. Z pewnymi 
posunięciami już mamy do czynienia, 
konieczne są jednak dalsze i skutecz-
niejsze. w przeciwnym razie to nie bę-
dzie jeszcze koniec podwyżek. oprócz 
podwyższania cen, grozi nam jeszcze 
brak zainteresowania firm odbiorem 
odpadów, które są dla nich po prostu 
nierentowne.

w bogatych krajach od dawna 
funkcjonuje system kaucjonowania 
opakowań nie tylko szklanych, ale rów-
nież Pet. w sklepach stoją automaty,  
które odbierają opakowania i odbywa 
się to w sposób prosty i wygodny. w 
naszym kraju kaucjonowane są jedy-
nie niektóre opakowania szklane, na-
tomiast system ich odbioru jest jedną 
wielką niewiadomą. to nie ma prawa 
działać. Dzieje się tak zapewne dlate-
go, że odbiorcy wolą nowe opakowania 
niż te z recyklingu. System musi działać 
jako sprawny i opłacalny mechanizm, 
w przeciwnym razie, problem będzie 
narastał.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Śmieci będą coraz droższe

Odbiór odpadów komunalnych jest coraz większym problemem  
dla samorządów

\\\ BRWINÓW

w Parzniewie, przy niedawno 
wykonanej przez szwajcarskich 
inwestorów drodze, sporym 
nakładem siły, ktoś powyginał 
stalowe słupki stojących przy 
drodze znaków. 

Z niszczenia skomentował burmistrz 
brwinowa arkadiusz kosiński. 
– Jak można było coś takiego zrobić? 

Jakimże trzeba być zwyrodnialcem, że-
by zniszczyć znaki drogowe z obydwu 
stron drogi, słupki na wyspie dzielącej 
pasy ruchu na jezdni oraz słupy lamp 
oświetleniowych? Przykre jest również 
to, co sobie pomyśleli o Polakach szwaj-
carscy inwestorzy, którzy w ubiegłym 
roku za ponad 3,6 mln zł wybudowali 
tę drogę i przekazali ją gminie brwinów. 
byli w szoku widząc rozmiar wanda-
lizmu – zastanawia się burmistrz ko-
siński.

być może zniszczenia są dziełem 
osób, którym obecność znaków wy-
raźnie się nie podoba. Na Facebooku 
można znaleźć podobne komentarze 
na ten temat:

– Raz w tygodniu jadę na działkę 
drogą, na której co 300 m stoją podob-
ne znaki. od znaków dostaję oczopląsu. 
Założę się że nikt nigdy nie pokonał tej 
drogi z prędkością 40km, wg oznako-

wania. wszyscy zapier... 90-100km/h. 
Na szczęście policja rozumie debilizm 
tej organizacji ruchu. chciałbym kiedyś 
powypier... te wszystkie znaki tak jak 
ktoś mądry zrobił na tej fotografii.

Doprawdy, trudno z tym polemizo-
wać. autor tego komentarza powinien 
zrozumieć, że nie do użytkowników 
drogi należy decydowanie, jakie znaki 

są ustawione słusznie, a jakie nie. ci, 
którzy nie zgadzają się z sensem ich 
ustawienia, niekiedy nie stosują się do 
nich, jak sam komentujący to zauważył, 
jednak nie wywracają wszystkich, któ-
re im nie pasują. Niestosowanie się do 
znaków jest wykroczeniem, niszczenie 
znaków o wartości powyżej 250 zł, jest 
już przestępstwem.

Należy mieć nadzieję, że sprawcy za 
to odpowiedzą.

Marek Zdrzyłowski

Wandalizm 
czy głupota?

Tak wyglądała droga po „akcji” wandali
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Niestosowanie się 
do znaków jest 
wykroczeniem, 

niszczenie znaków  
o wartości powyżej 

250 zł, jest już 
przestępstwem

\\\ BRWINÓW

Już wkrótce rozpoczną się  
prace przy budowie drogi  
w parku miejskim. 

O d dłuższego już czasu mieszkańcy 
obserwują przeobrażenia w par-

ku miejskim. Nowe oświetlone alejki, 
plac zabaw dla dzieci, fontanna, murki 
i gambiony. Park zyskuje nowe oblicze 
i coraz bardziej cieszy użytkowników, 
którzy w tym miejscu mogą odpocząć 
z rodzinami.

w najbliższych dniach rozpoczną 
się kolejne prace, tym razem związa-
ne z budową drogi parkowej biegną-
cej wzdłuż północnej krawędzi parku,  
w pobliżu placu zabaw, od ulicy bi-
skupickiej do ulicy Rynek. Powstanie 
tutaj 220-metrowy odcinek jezdni bru- 

kowanej kostką betonową w kolorze 
jesiennych liści, układanej w wachla-
rze. oprócz jezdni powstanie tu chod- 
nik dla pieszych oraz miejsca parkin- 
gowe. Dla pojazdów wykonawca  
wybuduje z krat parkingowych 15 za-
tok postojowych. Przewidziane są trzy 
zatoki dla osób niepełnosprawnych. 
Planowane jest również wybudowanie 
dojazdów technicznych. uliczka po- 
winna zostać oddana do użytku na po-
czątku lipca br.

– Mieszkańcy posesji przy ul. Rynek 
4-14 muszą uzbroić się w cierpliwość, 
gdyż prace będą powodowały spore 
utrudnienia. Planowany termin zakoń-
czenia realizacji inwestycji to 1 lipca 
2019 roku – mówi Michał Nurkiewicz z 
Referatu Inwestycji i Remontów.

wykonawcą prac jest firma Gór-
-bud, która wygrała przetarg, składając 
ofertę za wykonanie zadania na kwotę 
443 242,66 zł.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Rusza budowa drogi w parku

Wkrótce ta uliczka zyska nowe oblicze

R E K L A M A
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\\\ MILANÓWEK

Na terenie Szkoły Podstawowej 
nr 3 przy ulicy Żabie oczko 
w Milanówku zakończyła się 
budowa Miasteczka Ruchu 
Drogowego.

W bezpiecznym miejscu, z dala od 
ruchu pojazdów, dzieci będą 

miały możliwość poznawania sytua-
cji, z jakimi mogą zetknąć się podczas 
poruszania się po drogach publicz-
nych, uczestnicząc w rzeczywistym 
ruchu miejskim. Na terenie miastecz-
ka znajdują się praktycznie wszystkie 
elementy infrastruktury drogowej, tak 
dobrane, aby w skondensowanej formie 
pokazać ich różnorodność. Są tutaj więc 
jezdnie, chodniki, przejścia dla pieszych 
oraz ścieżki rowerowe, najczęściej wy-

stępujące oznakowanie pionowe oraz 
poziome, skrzyżowania z sygnalizacją 
świetlną oraz z ruchem okrężnym.

obiekt ma być udostępniony ucz-
niom wszystkich milanowskich szkół. 

w tym miejscu młodzi uczestnicy ruchu 
drogowego będą mieli możliwość prak-
tycznego poznawania zasad bezpiecz-
nego poruszania się po drogach. będzie 

to również znakomite miejsce do nauki 
jazdy rowerem oraz przeprowadzania 
egzaminów na kartę rowerową.

Dla wygody użytkowników usta-
wione zostały tu również ławki oraz 
stojaki na rowery.

Podstawowym impulsem budo-
wy Miasteczek Ruchu Drogowego jest 
duża liczba wypadków drogowych z 
udziałem dzieci. Roztargnienie, prze-
chodzenie w niedozwolonym miejscu, 
wtargnięcie na jezdnię, czy też po pro-
stu nieznajomość zasad poruszania się 
po drogach to najczęstsze przyczyny 
wypadków. budowa Miasteczek Ruchu 
Drogowego z pewnością może w znacz-
nym stopniu zapobiec tego typu zdarze-
niom. wiadomo, że „czym skorupka za 
młodu...”.

Marek Zdrzyłowski

\\\ BRWINÓW

w owczarni przebudowywana 
jest ulica Żółwińska na odcinku 
od ul. kazimierzowskiej do ul. 
Grodziskiej.

T rwają intensywne prace związa-
ne z przebudową tego fragmentu. 

w ramach tego etapu modernizacji, na 
odcinku od ul. kazimierzowskiej do ul. 
Grodziskiej wykonana zostanie okra-
wężnikowana jezdnia o szerokości 6 
metrów. wykonane zostaną również 
pobocza z kruszywa mineralnego, a tak-
że wjazdy i dojścia do posesji. w celu 
zapewnienia bezpieczeństwa dzieciom i 
ich rodzicom, w rejonie placu zabaw dla 
dzieci wykonany zostanie próg zwal-
niający, który wymusi w tym miejscu 
znaczne ograniczenie prędkości.

Nieco dalej, na skrzyżowaniu z ulicą 
Piastowską, przewidziane jest wybu-
dowanie wyniesionej powierzchni, co 
pozwoli na uspokojenie ruchu w tym 
miejscu. w rejonie przejazdu przez to-
ry kolejki wkD zostanie naprawiona 

nawierzchnia ulic łokietka, Żółwińskiej 
oraz Mieszka I.

Prowadzone prace będą się wiązać 
z utrudnieniami w ruchu pojazdów, 
włącznie z całkowitym zamknięciem 
ulicy na przebudowywanym odcinku. 
w tym czasie, dla pojazdów oraz komu-
nikacji autobusowej, wprowadzony zo-

stanie objazd ulicami kazimierzowską, 
Projektowaną, książenicką oraz Gro-
dziską. Prowadzona inwestycja będzie 
kosztowała gminę 1 462 470 zł. wyko-
nawca przebudowy w owczarni, firma 
Fal-bruk, ma czas na zakończenie prac 
do 15 lipca 2019 r.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

W trosce o bezpieczeństwo 

Przebudowa Żółwińskiej

Podstawowym impulsem 
budowy Miasteczek 
Ruchu Drogowego  

jest duża liczba 
wypadków drogowych  

z udziałem dzieci

Miasteczko jest wyposażone w elementy drogowej infrastruktury
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Na przebudowywanej ulicy konieczne będzie uspokojenie ruchu

\\\ KRAJ

od momentu wstąpienia Polski 
do unii europejskiej wybieramy 
swoich przedstawicieli, którzy 
reprezentują nasz kraj  
w Parlamencie europejskim. 
tegoroczne wybory odbędą się 
w niedzielę 26 maja.

N ie każdy jednak jest uprawniony 
do głosowania. warunki, jakie na-

leży spełnić, określa ustawa z 5 stycznia 
2011 r. - kodeks wyborczy. Zgodnie z 
zapisem w ustawie, prawo do głosowa-
nia (prawo wybierania) w wyborach 
do Parlamentu europejskiego posiada 
obywatel polski, który:

– najpóźniej w dniu głosowania 
kończy 18 lat;

– nie został pozbawiony praw pub-
licznych prawomocnym orzeczeniem 
sądu;

– nie został ubezwłasnowolniony 
prawomocnym orzeczeniem sądu;

– nie został pozbawiony praw wy-
borczych prawomocnym orzeczeniem 
trybunału Stanu. 

wyborca jest wpisywany do spisu 
wyborców. Można być wpisanym tyl-
ko do jednego spisu. Spisy sporządzają 
urzędy gmin.

Głosowanie odbywa się w przypi-
sanym do miejsca zamieszkania lokalu 
wyborczym. wyborca automatycznie 
wpisany zostaje na listę na podstawie 
miejsca zameldowania. Na wniosek zło-
żony przez wyborcę, można wybrać in-
ne miejsce do głosowania. wniosek taki 
złożyć należy najpóźniej pięć dni przed 
wyborami, czyli do 21 maja 2019 r.

Żołnierze pełniący zasadniczą lub 
okresową służbę wojskową oraz pełnią-
cy służbę w charakterze kandydatów na 
żołnierzy zawodowych lub odbywający 
ćwiczenia i przeszkolenie wojskowe, 
ratownicy odbywający zasadniczą służ-
bę w obronie cywilnej poza miejscem 
stałego zamieszkania, policjanci z jed-
nostek skoszarowanych, funkcjonariu-
sze Służby ochrony Państwa, Straży 
Granicznej, Państwowej Straży Pożar-
nej oraz Służby więziennej pełniący 
służbę w systemie skoszarowanym, 
którzy chcą wziąć udział w głosowaniu 
w miejscu odbywania służby, powinni 
złożyć wniosek o dopisanie do spisu 

wyborców w wybranym przez siebie 
obwodzie w danej miejscowości. wnio-
sek składa się w urzędzie gminy od 5 
maja do 13 maja 2019 r. osoby, które 
przybyły do miejsca zakwaterowania 
po tym terminie, mogą złożyć wniosek 
najpóźniej w piątek, 24 maja 2019 r. 
wyborca dopisany do spisu wyborców 
na własny wniosek, zostanie z urzędu 
skreślony ze spisu w miejscu stałego 
zamieszkania.

Możliwe jest też głosowanie w do-
wolnym lokalu wyborczym w kraju lub 
za granicą, na podstawie zaświadcze-
nia o prawie do głosowania. wniosek 
o wydanie zaświadczenia o prawie do 
głosowania składa się w urzędzie gminy, 
w której wyborca będzie ujęty w spisie 
wyborców, najpóźniej dwa dni przed 
wyborami.

wyborcy, którzy będą przebywać 
w dniu wyborów w zakładach leczni-
czych, domach pomocy społecznej, za-
kładach karnych i aresztach śledczych, 
zostaną wpisani do spisów wyborców 
sporządzonych dla obwodów głosowa-
nia utworzonych w tych jednostkach i 
będą mogli głosować w tych obwodach. 
Na takich samych zasadach będą mo-
gli głosować wyborcy przebywający 
w domach studenckich lub zespołach 
domów studenckich, w których utwo-
rzono obwody głosowania.

wyborca stale zamieszkały za gra-
nicą, który będzie przebywał w Polsce 
w dniu wyborów, w celu wzięcia udziału 
w głosowaniu powinien złożyć, najpóź-
niej pięć dni przed wyborami, pisemny 
wniosek o wpisanie do spisu wyborców 
w gminie właściwej dla miejsca czaso-
wego pobytu.

w dniu wyborów obwodowe komi-
sje wyborcze mogą dopisać do spisu wy-
borców jedynie tych wyborców, którzy:

– przedłożą zaświadczenie o prawie 
do głosowania; 

– zostali pominięci w spisie, jeżeli 
udokumentują, że stale zamieszkują na 
terenie danego obwodu głosowania, a 
urząd gminy potwierdzi, że nie otrzy-
mał zawiadomienia o utracie przez nich 
prawa wybierania lub o wpisaniu do 
spisu wyborców w innym obwodzie, 

– zostali skreśleni ze spisu dla da-
nego obwodu głosowania w związku 
z wpisaniem do spisu wyborców w za-
kładzie leczniczym, domu pomocy spo-
łecznej, zakładzie karnym lub areszcie 
śledczym, jeżeli udokumentują, że opuś-
cili tę placówkę przed dniem wyborów; 

– chcą głosować w obwodzie utwo-
rzonym w zakładzie opieki zdrowot-
nej, domu pomocy społecznej, zakła-
dzie karnym lub areszcie śledczym, a 
przybyli do tej jednostki przed dniem 
wyborów.

Marek Zdrzyłowski

Wybory 
do Parlamentu 
Europejskiego

W tym gmachu zasiądą wybrani przez nas europosłowie
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DAM PRACĘ 

Zatrudnimy pracowników gospodarczych 
do sprzątania hal magazynowych.  
Lokalizacja: Sokołów – Lyreco lub TNT  
–Wypędy. Praca od poniedziałku  
do piątku, w godzinach 6-14.  
Wynagrodzenie od 13 zł do ręki  
za godzinę. PRACA OD ZARAZ!  
Tel. 515-747-886 lub 502- 187-430 

Firma produkcyjna (Józefosław  
k. Piaseczna) zatrudni tapicera lub osobę 
do przyuczenia, umowa o pracę.  
Praca w systemie jednozmianowym  
od poniedziałku do piątku w godzinach 
6-14.00. Tel.: 698 730 550 

Zatrudnimy do sprzątania magazynu. 
Praca od zaraz! DHL Moszna. Praca  
w godzinach nocnych 22:00 - 6:00, 
poniedziałek – piątek. wynagrodzenie: 
3000 zł brutto/miesiąc. Umowa o pracę. 
515-747-886 lub 502-187-430

Firma Hal Sp. z o.o. w Baniosze,  
zatrudni osoby do pakowania  
oraz pracownika porządkowego  
– „złotą rączkę”. wymagane prawo  
jazdy. Tel.227366823 

aaaaaaa Poszukujemy osób z orzecze-
niem o niepełnosprawności do pracy 
przy ochronie małej budowy w Prusz-
kowie. Doświadczenie niewymagane.  
tel. 577 303 512

pedagog, Logopeda, Rehabilitant. praca 
z dziećmi z zaburzeniami rozwojowymi 
na terenie piaseczna. Indywidualnie  
dobrany grafik. 502 165 635,  
praca@vitalplus.pl

zatrudnię kierowcę kat c+e, przewóz 
krajowy, tel 601 097 505 

Firma z Raszyna zatrudni kierowcę  
kat. B transporty, W-wa i okolice,  

535 170 170 

praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170

Praca fizyczna głównie dla mężczyzn  
w Piasecznie – zadzwoń i dowiedz się 
więcej: 725 258 529
zatrudnię serwisanta ogumienia, chylice 
tel. 227564097, 601348535 
Praca mechanik aut osobowych i ciężaro-
wych. Lesznowola, tel, 605 333 104
Praca magazynier Wólka Kosowska,  
tel 22 735 55 72 
Mechanika do sklepu rowerowego  
w piasecznie. Tel-501 51 66 52

Poszukuję do współpracy na stałe  
firmę do stawiania ogrodzeń  

murowanych i montażu ogrodzeń  
panelowych. Tel-603 797 258  

Pracuj jako Opiekun/ka Seniorów  
w Niemczech. Atrakcyjne zarobki,  
sprawdzone wyjazdy i szkolenia  
językowe od podstaw. Promedica24 
Warszawa, tel. 506 289 039  
lub 501 356 229
Grafika komputerowego,  Piaseczno,  
tel. 601 213 555
Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458
Biuro Rachunkowe „Partner” (Ursynów) 
poszukuje księgowej z doświadczeniem 
pracy w biurze. CV proszę wysyłać  
na adres:ewa@rachunkowebiuro.waw.pl
Praca - Mechanik Do Budowy Maszyn 
Przemysłowych. Brwinów.  
Tel, 797 125 127

USŁUGI 

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
-PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ, 
 MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 
postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 

Oczyszczanie działek, zakładanie  
trawników, ogrodnicze 519 874 891
Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203
docieplanie budynków 795 96 96 96 
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223 
Docieplanie poddaszy pianą pur  
tel. 607 378 288
Wylewki Tynki agregatem  
tel. 607 378 288
Kominiarz tel. 500 214 632
Dachy krycie-naprawy 792354779
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
przeprowadzki tel. 505 591 721
Glazura, gres, spieki 601 21 94 82
Elektryk, tel-666 890 886
ogrodnictwo 536043434
Studnie tel: 601 231 836
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana szyb 
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 883 434 737
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Dachy, pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Tynki, wylewki, piana pur,  
tel. 668 327 588
Schody naprawa, tel. 696 269 184
Cyklinowanie, tel. 696 269 184
Malowanie, tel. 787 726 963

SPRZEDAM 

Pszczoły. Tel-608 641 989
Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup Aut Najwyższe Ceny 503901642
Skup aut tel. 793 304 091
Auto skup, tel. 513 323 123 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

WYNAJMĘ LOKALE UŻYTKOWE  
W KONSTANCINIE-JEZIOREJ  
BLISKO RATUSZA 45ZŁ/M2  

TEL 600-676-011 
MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888
Para (300+/os) 1-os (480+) 577 88 69 88
Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61
Magazyny w Antoninowie,  
ochrona całodobowa, tel. 604 470 270, 
604 470 370 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Działki budowlane 3000 i 3900m2  
w Górze Kalwarii. Atrakcyjne położenie, 
media. Tel-608 455 102

Tanio. Działka 5400 m2, media, Adamów 
Drwalewski. tel. 500 274 350

Działkę 3750 m.kw, podzieloną  
(1450, 1200, 1100 m.kw.).  

Jeziorzany, 2 km od Tarczyna,  
wszystkie media w drodze.  

Tel. 502 415 223; 509 52 53 99

Nowy Dom 144m Ustanów 599 tys 
502344309

działka budowlana  
w pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym  

kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534  

Mieszkanie 74m2. Lesznowola.  
Tel-510 340 509 

Działki budowlane od 800  do 1200 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61      

NAUKA 
Matematyka tel. 664 438 144

Korepetycje niemiecki, tel. 888 887 009

ZDROWIE 
psychoterapia - 660 565 007,  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel-516 172 275

Dom Opieki, Piaseczno, tel. 609 703 195

FINANSE 
Pożyczki, Kredyty 509 688 322

OGŁOSZENIA

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

WWW.PRZEGLADREGIONALNY.PL PRZEGLAD REGIONALNY

Zamów 
ogłoszenie 

DROBNE 
za 

DROBNE 
786 202 066
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\\\ PRUSZKÓW

odliczanie do IV mistrzostw 
Polski Raw wRPF w wyciskaniu 
sztangi leżąc. Impreza odbędzie 
się 12 maja w hali przy ulicy 
Gomulińskiego 4 w Pruszkowie.

R ywalizacja zapowiada się intere-
sująco. w Pruszkowie pojawią się 

utytułowani zawodnicy oraz młodzi i 
głodni sukcesów. – Spodziewamy się 
około 100 zawodników z całej Polski, 
w tym multimedalistów wielu imprez 

w dziedzinie sportów siłowych, oraz 
reprezentantów służb mundurowych 
– mówi nam Małgorzata knap, organi-
zator imprezy. Nie zabraknie akcentów 
lokalnych. – Podkreślę, że w IV mistrzo-
stwach Polski w wyciskaniu sztangi 
leżąc federacji wRPF udział wezmą 
zawodnicy reprezentujący Pruszków – 
zaznacza knap.

Sztangę będą wyciskać nie tyl-
ko mężczyźni, ale i kobiety. o medale 
powalczą również niepełnosprawni i 
członkowie służb mundurowych. Prze-
widziano dziewięć kategorii wagowych 

wśród pań i jedenaście wśród panów. 
kibice będą mogli podziwiać rywaliza-
cję i walkę z ciężarem, ale organizatorzy 
szykują również liczne atrakcje. – Nasz 
partner, klub fitness enklawa kobiet, 
przygotowuje strefę młodego kibica, 
w której znajdą się trampoliny i wiele 
sportowych atrakcji. 

Dla kobiet i nie tylko, firma Souvre 
przygotowuje zabiegi pielęgnacyjne na 
dłonie i pomiar nawilżenia skóry. Dzięki 
firmie Synlab powstanie mobilny punkt 
pobrań, w którym będzie można wy-
konać badania i otrzymać wyniki tego 

samego dnia na maila. Dystrybutor pro-
duktu anti bacterial Master na swoim 
stoisku sprzedażowym przedstawi 
nam środki do mycia ze zintegrowaną 
ochroną higieniczną. będzie również 
możliwość porozmawiania z przedsta-
wicielami gabinetów usług medycznych 
i rehabilitacji. Na kibiców czekać będzie 
również strefa gastronomiczna – przed-
stawia organizatorka imprezy.

Start mistrzostw o godz. 10.00.
Artur Szpuda

Mistrzostwa coraz bliżej

Mistrzostwa wystartują o 10.00

Cztery spotkania i Elektrobud może spać spokojnie
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w Pruszkowie pojawią 
się utytułowani 

zawodnicy oraz młodzi  
i głodni sukcesów

\\\ PRUSZKÓW

w przyszłym sezonie 
koszykarze elektrobud-
Investment Zb Pruszków nadal 
będą występować na parkietach 
I ligi. Zawodnicy andrzeja 
kierlewicza wygrali batalię  
o utrzymanie.

k ońcówka rundy zasadniczej była 
fatalna w wykonaniu pruszkow-

skiej drużyny. Siedem porażek z rzędu 
sprawiło, że elektrobud musiał walczyć 
o utrzymanie. w rundzie zasadniczej 
ekipa z Pruszkowa wygrała 12 spotkań, 
a przegrała 18. elektrobud słabo radził 
sobie na wyjazdach – zaledwie cztery 
wygrane w 15 meczach. łącznie 42 
punkty, 13. pozycja w tabeli i walka o 
pozostanie w I lidze.

kwiecień rysował się w Pruszko-
wie niezwykle nerwowo. Rywalem ze-
społu prowadzonego przez andrzeja 
kierlewicza w fazie play-out miał być kS 
księżak Syntex łowicz, czyli drużyna, 
która w tabeli uplasowała się pozycję 
niżej od elektrobudu. w rundzie zasad-
niczej obie ekipy wygrały po jednym 
meczu. Najpierw elektrobud przegrał 
na wyjeździe 56:70, a potem we własnej 
hali triumfował 64:58. Jednak play-out 
to zupełnie inna sprawa. obie drużyny 
były zdeterminowane i gotowe do walki 
o byt w I lidze. wszystko układało się po 
myśli pruszkowskiego zespołu. Pierw-
szy mecz pod kontrolą i wygrana 83:75. 

Drugi wyglądał podobnie – 77:67. war-
to dodać, że mecze u siebie elektrobud 
grał w hali w ożarowie Mazowieckim. 
Pruszkowska drużyna była o krok od 
wygrania rywalizacji, ale zmagania 
przeniosły się do łowicza. Zacięta walka 
o każdą piłkę. Decydująca była trzecia 
kwarta, w której księżak Syntex wy-
pracował przewagę i wygrał cały mecz 
83:77. łowicz pozostawał w grze, ale 
czwarte spotkanie zadecydowało. od 
początku do końca pełna kontrola ze 
strony elektrobudu. w efekcie prusz-
kowski zespół wygrał 71:54 i zapewnił 
sobie utrzymanie w I lidze.

w rywalizacji z ekipą z łowicza na 
wyróżnienie zasługują przede wszyst-
kim karol kamiński i Mateusz Szwed. 
ci dwaj zawodnicy rzucali największą 
ilość punktów i byli liderami zespołu. Z 
pewnością osiągnięty rezultat nie był-
by możliwy bez dobrej postawy reszty 
zespołu. w końcu koszykówka to gra 
drużynowa.

Artur Szpuda

Wywalczyli utrzymanie

wszystko układało się  
po myśli pruszkowskiego 
zespołu. Pierwszy mecz 
pod kontrolą i wygrana 
– 83:75. Drugi wyglądał 

podobnie – 77:67

\\\ PRUSZKÓW

Pierwszy mecz finału I ligi 
koszykówki kobiet nie dla 
Panattoni europe Lidera 
Pruszków. aZS uniwersytet 
Gdański pokonał ekipę Jacka 
Rybczyńskiego 88:77.

Już pierwsza kwarta pokazała, że Li-
derkom będzie niezwykle trudno. 

aZS grał pewnie i zbudował przewa-
gę – 27:17. Pruszkowski zespół miał 
problem ze skutecznością za dwa i z linii 
rzutów wolnych. Gospodynie przewa-

żały w tym elemencie. Na półmetku ich 
przewaga była wyraźna – 53:31.

Liderki wierzyły, że są w stanie od-
mienić sytuację. Przyjezdne ambitnie 
walczyły, a w czwartej kwarcie napsuły 
sporo krwi gospodyniom. Liderki dwo-
iły się i troiły na parkiecie, kolejne celne 

rzuty notowała alicja wawrzyniak. Nie 
udało się. Lider przegrał 77:88.

kolejne spotkanie finałowe odbę-
dzie się 27 kwietnia. Mecz zostanie ro-
zegrany w Pruszkowie.

Artur Szpuda

Porażka 
Liderek

Wygrana czwarta kwarta to za mało...
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